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Resume af referat fra repræsentantskabsmøde på Musholm – ferie – sport – 

konference d. 1-2 marts 2024 

Fredag d. 1. marts (Musholm Ferie – Sport – Konference)  

Til stede: Simon Toftgaard Jespersen, Niels Staghøj, Janne Sander, Jeanette Mølbæk, Peter Bach 

Nielsen, Jan Jakobsen, Peter Skov Jørgensen, Lisbeth Koed Doktor, Erik Christensen, Charlotte 

Streton, Antoniett Vebel Pharao, Louise Beck, Ditte Guldbrand Christensen, Liselotte Schirakow, 

Thorbjørn Krarup, Alexander Elkær Ibsen, Anita Kruse, William Korte, Rasmus Dissing Nielsen 

Afbud: Paul Nolan, Annemette Meyer, Lise Danelund, Jonas Kofoed, Kristoffer Preben Kristensen, 

Stephie Dürr Jakobsen 

Ansatte og andre: Henrik Ib Jørgensen, Thomas Krog, Danni Hildebrandt, Signe Lund, Gitte Dreier 

(lørdag) og Christian Skytt (lørdag) 

Online: Jette Odgaard Villemoes 

Møde fredag d. 1. marts 

1. Velkomst, valg af dirigent og godkendelse af dagsorden 

• Janne vælges som dirigent.  

• Dagsordenen godkendes.  

 

2. Landsmøde 2024 – fremlæggelse af program og diverse godkendelser inden udsendelse 

af indkaldelse og invitation  

• Signe Lund præsenterer programmet for landsmødet samt anbefalingerne til det. 

Debatsporene til generalforsamlingen vil være en måde at gøre foreningen mere 

demokratisk og derigennem inddrage medlemmerne mere. Men fordi rammerne ikke 

kan udvides yderligere for generalforsamlingen, er det nødvendigt at lave nogle 

ændringer. Disse ændringer er ændret regnskabsfremlæggelse og ændret 

valgopstilling.  

• Det foreslås, at beretningerne kan sendes ud på forhånd for at spare noget tid.   

• Der samles op på, hvilket landsmøde Muskelsvind ønsker sig. Det er en afvejning, fordi 

der er mange behov at tage hensyn til. Men der argumenteres for, at det ikke er muligt 

at skabe et landsmøde, hvor alles behov bliver helt tilgodeses, hvis man gerne vil 

udvikle på landsmødet som koncept og have god tid til debatsporene.  

• Det drøftes om debatten fredag med repræsentantskabet bliver for professionelt. Her 

forklares det, at formatet er under udvikling, men at målet er en uformel mulighed for 

at få et bedre indblik i, hvad repræsentantskabet indebærer.  

Repræsentantskabet drøftede og vedtog følgende:  
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• Repræsentantskabet godkendte den fremlagt tidsplan fra kl. 10-17. Herunder at 

regnskab fremlægges fredag aften, og at der kun stilles spørgsmål lørdag af dem, som 

ikke var til stede til fremlæggelsen fredag. Der tilbydes desuden digital deltagelse. 

• Repræsentantskabet godkendte den fremlagte forretningsorden.  

• Repræsentantskabet godkendte anbefalingerne fra ledergruppen vedrørende 

debatspor til landsmødet. Anbefalingerne ses som en demokratisering af foreningen, 

hvor der åbnes op for mere medlemsindflydelse.    

• Repræsentantskabet ønsker, at man forsøger at presse en taler ind til Landsmødet 

mellem kl. 10-17.  

• Repræsentantskabet godkendte valgprocessen. Forslaget indbefatter at sløjfe 

præsentationer på selve Landsmødet, og i stedet lægge dem op inden mødet. Her er 

det vigtigt, at der kommer billeder op af kandidaterne inden valget til Landsmødet.  

• Repræsentantskabet besluttede, at et indsendte forslag til vedtægtsændringen som 

omhandler at ændre til at formandsposten bestrides for en 2-årig periode, accepteres. 

Dog med den forudsætning at medlemmet genfremsætter repræsentantskabets forslag 

fra 2018, som indbefatter det samme. Dermed vil den fremlagte vedtægtsændringen 

være formuleret korrekt efter vedtægterne. Det fastslås, at repræsentantskabet dels 

har en individuel holdning, dels ikke ønsker at overtage et forslag fra et medlem.  

• Repræsentantskabet havde en drøftelse af den måde digitaliseringen af muskelkraft er 

blevet opfattet af enkelte medlemmer, som havde skabt tvivl om, hvorvidt 

repræsentantskabet stod bag beslutningen eller ej. Repræsentantskabet bekræftede på 

mødet, at alle som tidligere har stemt for, forsat stod bag beslutningen, selvom der ikke 

blev lagt skjul på, at det ikke havde været en let beslutning.  

• Det drøftes, om man kan have hemmelige afstemninger, men det blev afvist, at det er 

muligt at træffe anonyme beslutninger med økonomiske konsekvenser. Dette blev 

begrundet med, at en ledelse kan miste sin troværdighed, hvis økonomiske og 

strategiske beslutninger træffes anonymt. Samtidig blev det fra medarbejdernes side 

fremhævet, at en vaklende ledelse kan skabe et utrygt arbejdsmiljø.  

• Henrik Ib orienterer om, at man siden sidste repræsentantskabsmøde har indgået 

aftale med annoncebureauet fra Muskelkraft, om at fortsætte samarbejdet i digitalt 

format.   

Møde lørdag d. 2 marts  

RCFM deltagere: Heidi Aagaard, Kent Nueland Sandholt og Stine Løvind Thorsen.  

3. Ny strategi i Rehabiliteringscenter for Muskelsvind v/ direktør Heidi Aagaard og lederne 

Kent Nyeland Sandholt (RCFM Vest) og Stine Løvind Thorsen (RCFM Øst) 

• Heidi Aagaard præsenterede RCFM’s rolle og den seneste definition på rehabilitering.  

• Den samlede økonomi er steget, fordi antallet af brugere er mere end fordoblet. De 

ekstra brugere dækkes af regionerne, så længe at de bliver ved med at henviser, kan 

RCFM ikke afvise. RCFM er begrænset på, hvor mange kurser de kan tilbyde.   
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• Den demografiske udfordring gennemgås, da det også har en stor betydning for de 

udfordringer, som RCFM står overfor. Det er særligt kommunerne, som oplever de 

ekstra udgifter, og særligt mangel på SOSU’er.  

• RCFM’s tidligere strategi (2018-2023) forklares kort, hvorefter den nye strategi (2024-

2028) præsenteres, samt hvilke udfordringer RCFM står overfor i den nye strategi 

periode.  

• Der er en samtale om arbejdet med strategien, hvor det forklares at meget af 

strategien er afstemt internt i RCFM, mere end den er skrevet konkret ned. Men at 

strategien findes som dokument, som medarbejderne konkret arbejder med, og at man 

en gang om året evaluerer på strategien.  

 

4. Opsamling på RCFM-strategi 

• Opsamling på oplægget foregår i plenum. Heidi Aagaard spørger repræsentantskabet, 

hvad deres ønsker er til prioritering ressourcer.  

• Det pointeres, at det har været godt at blive præsenteret for strategien, og at man 

fremadrettet gerne så, at man blev involveret i den. Derudover efterspørges endnu 

mere data til at danne grundlaget for fremadrettet arbejde. Forskellige konkrete forslag 

og ønsker til RCFM’s arbejde bliver påpeget og diskuteret i repræsentantskabet. 

• Det efterspørges, at der er et større fokus på, hvad RCFM kan tilbyde og hvad de ikke 

kan.  

• Fokus på at RCFM ikke er en del af det offentlige sundhedsvæsen, men har status som 

et privat specialsygehus, og derfor er et supplement, og at det kan noget andet, og har 

fokus på patienter som brugere. Der skal være mindre kløft mellem Muskelsvindfonden 

og RCFM, vigtigt med en klar rollefordeling, men at de samtidig bliver integreret i 

hinanden.  

•  Efterspørges mere prioritering af psykologhjælp, særligt fordi psykologer hos RCFM har 

et andet kendskab til situationen for mange brugere, som gør dem meget bedre egnet 

til at hjælpe. Det er en udfordring for RCFM at henvise til bestemte psykologer, fordi 

man ikke kan stå for mål på at det faglige udenfor RCFM.  

 

5. Eventuelt  

• Der er blevet stillet et spørgsmål om proceduren ved strømsvigt. Muskelsvindfonden 

har kontaktet respirationscentre for at høre, om de har en plan. Muskelsvindfonden 

opfordrer ikke til, at man skal være ekstra bange eller opfatter et større trusselbillede, 

men at der eksisterer nogle spørgsmål, som er relevant at adressere.  

 

Referent: Karla Lyster Schmidt  


